
\\\    Celestynów  
– Na Mazowieckiej  
jest bezpieczniej s. 3

\\\    Józefów  
– Pierwszy kwiatomat 
w okolicy s. 3

\\\    Historia  
– Zofiówka w latach 
1939-1942 s. 4

\\\    Otwock  
– Ledowa „Sowa”  
w  mieście s. 5

\\\    Powiat  
– Utrudnienia i mniej 
pociągów s. 5

BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATU OTWOCKIEGO

14(2) 

2023

ISSN 2545-3440

CELESTYNÓW \\\ JÓZEFÓW \\\ KARCZEW \\\ KOŁBIEL  \\\ OSIECK \\\ OTWOCK \\\ SOBIENIE-JEZIORY \\\ WIĄZOWNA \\\ WAWER

8 MARCA 2023

Atak na lekarkę 
weterynarii

Proces o drzewa 

\\\ OTWOCK 

Mieszkaniec Otwocka zabrał swojego psa do kliniki 
weterynaryjnej, aby go uśpić. Lekarz weterynarii odmówiła.  
W odpowiedzi mężczyzna rzucił się na nią, po chwili  
dołączył owczarek.   

\\\ OTWOCK 

To kolejna batalia sądowa 
pomiędzy Otwockiem  
a spółką śmieciową Amest 
Otwock, w której miasto 
jest mniejszościowym 
udziałowcem. Tym razem 
poszło o młode drzewa, które 
wyrosły na składowisku.      

W e wrześniu 2019 roku spółka 
Amest Otwock zwróciła się do 

prezydenta Otwocka z prośbą o zgodę 
na usunięcie młodych drzewek, któ-
re samoistnie wyrosły na terenach 
przemysłowych przeznaczonych pod 
budowę 3 i 4 kwatery na składowisku 
w Świerku. – Wobec braku wydania 
jakiegokolwiek postanowienia w tym 
zakresie w listopadzie 2020 roku zło-
żyliśmy pozew sądowy dotyczący wy-
dania zastępczej zgody na usunięcie 
drzew – wyjaśnia Mateusz Patoła z biu-
ra prasowego Amest Otwock. W marcu 
2022 roku Sąd Okręgowy w Warszawie 
orzekł na korzyść spółki, wskazując, że 

nie ma podstaw dla działania miasta, 
które nie udzieliło zgody na wycinkę 
drzew (samosiejek). Otwocki ratusz 
jednak odwołał się od wyroku do Sądu 
Apelacyjnego w Warszawie. I w poło-
wie lutego br. sąd apelacyjny oddalił 
powództwo Amest Otwock z przyczyn 
formalnych, a nie merytorycznych (wy-
rok jest prawomocny). 

\\\   Miasto stawia  
warunki spółce

Jarosław Margielski, prezydent Ot-
wocka postawił włoskiemu udziałow-
cowi konkretne warunki do spełnienia, 
dzięki którym urząd wydałby zgodę na 
wycinkę. 

Młode drzewa wyrosły na terenach przemysłowych przeznaczonych  
pod budowę 3 i 4 kwatery na składowisku

Pies zawsze reaguje na zachowania swojego właściciela
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K ilka dni temu do Komendy Powia-
towej Policji w Otwocku zgłosiła 

się kobieta, lekarz weterynarii, która 
poinformowała o skandalicznej sytu-
acji, która miała miejsce w otwockiej 
klinice weterynaryjnej. – Z jej relacji 
wynikało, że do gabinetu wszedł męż-
czyzna, którego znała z wcześniejszych 
wizyt. Mężczyzna przyszedł z psem bez 
smyczy i kagańca – mówi mł. asp. Pau-
lina Harabin, rzeczniczka prasowa Ko-
mendy Powiatowej Policji w Otwocku. I 
dodaje, że pies był mieszańcem w typie 
owczarka belgijskiego.

– Właściciel zwierzęcia od razu 
zażądał od lekarki weterynarii uśpie-
nia zwierzęcia, ale kobieta odmówiła. 
To wywołało w mężczyźnie ogromną 
złość. Rzucił się na lekarkę z pięściami, 
chcąc zmusić ją w ten sposób do wyko-
nania zabiegu – tłumaczy policjantka. 

Mimo że mężczyzna przyszedł do 
gabinetu, po to, aby zabić psa, to wierne 
zwierzę i tak stanęło w jego „obronie”. 
– Pies, którego przywiózł na zabieg 
mężczyzna, rzucił się na lekarkę wete-
rynarii i ją pogryzł. Kobieta wybiegła z 
gabinetu i wezwała na miejsce pogoto-

wie. Załoga karetki zabrała ją do szpita-
la – zaznacza mł. asp. Paulina Harabin.  

\\\   Zarzuty dla właściciela
Sprawą brutalnego ataku zajęli się 

kryminalni, którzy szybko ustalili kim, 
jest sprawca napaści i gdzie przebywa. 
– Sprawcą okazał się 33-letni mieszka-
niec Otwocka. Mężczyzna został zatrzy-
many na terenie Warszawy – podkreśla 
policjantka. I dodaje, że mężczyzna tra-
fił do policyjnej celi. 

– 33-latek na podstawie zgroma-
dzonego w sprawie materiału dowo-
dowego usłyszał już zarzuty dotyczące 
zmuszania przemocą lekarza wetery-
narii do określonego zachowania oraz 
narażenia jej na bezpośrednie niebez-
pieczeństwo utraty życia lub zdro-
wia – mówi mł. asp. Paulina Harabin. 
Prokurator Prokuratury Rejonowej w 
Otwocku objął podejrzanego policyj-
nym dozorem połączonym z zakazem 
kontaktowania się i zbliżania do po-
krzywdzonej lekarki weterynarii. Za to, 
co zrobił, grozi mu do 3 lat pozbawienia 
wolności. Czynności w sprawie nadzo-
ruje Prokuratura Rejonowa w Otwocku.

\\\   Czy pies był szczepiony 
przeciwko wściekliźnie 

Tuż po ataku pies uciekł z gabinetu 
weterynaryjnego i włóczył się po okoli-
cach. Policja ostrzegała, że zwierzę mo-
że być niebezpieczne. – Po jakimś czasie 
pies wrócił do miejsca zamieszkania. 
Właściciel zabezpieczył czworonoga w 
taki sposób, aby nie uciekł – zastrzega 
mł. asp. Paulina Harabin. 

Naszej dziennikarce udało się od-
naleźć klinikę weterynaryjną, gdzie 
doszło do brutalnej napaści i zapytać 
m.in. o to, czy zwierzę było szczepione 
przeciwko wściekliźnie. – Właściciel 
owczarka bardzo pilnował termi-
nów i wszystkich szczepień. Pies nie 
jest agresywny, sam podawałem mu 
do gardła leki i nigdy nie zareagował 
w niepokojący sposób. Wtedy, kiedy 
jego właściciel rzucił się na lekarkę, 
zwierzę instynktownie zareagowało 
– mówi w rozmowie z „Przeglądem” 
jeden z lekarzy weterynarii, pracują-
cy w klinice gdzie doszło do napaści  
na kobietę. 

Agnieszka Jaskulska

Atak na lekarkę weterynarii
OGŁOSZENIE STAROSTY OTWOCKIEGO

z dnia 28 lutego 2023 r.
w sprawie wspólnot gruntowych i mienia gromadzkiego

Na podstawie art. 49  ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku – Kodeks postępowania administracyjnego  
(Dz. U. z 2022 r. poz. 2000 ze zm.) oraz art. 8c ust. 2 ustawy z dnia 29 czerwca 1963 r. o zagospodarowaniu 
wspólnot gruntowych (Dz. U. z 2022 r. poz. 140), zwanej dalej „ustawą” w związku z tym, iż decyzja  
Starosty Otwockiego z dnia 31 maja 2019 r., znak: GN.6821.3.12.2016.AN o nieustaleniu wykazu 
uprawnionych,  o których mowa w art. 6 ust. 1 ustawy, do udziału we wspólnocie gruntowej wsi 
Sobienki gm. Osieck, stała się ostateczna,

i n f o r m u j ę
osoby fizyczne lub prawne, które posiadają gospodarstwa rolne i nieprzerwanie przez okres  
od dnia 1 stycznia 2006 r. do dnia 31 grudnia 2015 r. faktycznie korzystały ze wspólnoty 
gruntowej (uprawnieni, o których mowa w art. 6a ust. 1 pkt 1 ustawy),  
o możliwości składania wniosków o ustalenie wykazu uprawnionych do udziału w tej wspólnocie 
gruntowej, wykazu obszarów gospodarstw rolnych przez nich posiadanych i wielkości przysługujących 
im udziałów we wspólnocie gruntowej wsi Sobienki.
Wniosek, o którym mowa wyżej powinien zawierać:

1. imię i nazwisko osoby fizycznej uprawnionej do udziału we wspólnocie gruntowej,
2. wskazanie adresu do doręczeń.

Ponadto do wniosku należy dołączyć dowody świadczące o faktycznym korzystaniu nieprzerwanie 
przez okres od dnia 1 stycznia 2006 r. do dnia 31 grudnia 2015 r. z tej wspólnoty gruntowej.
Zgodnie z art. 8c ust. 4 ustawy termin wyznaczony do składania wniosków nie może być krótszy niż  
12 miesięcy od dnia podania do publicznej wiadomości niniejszej informacji. Termin ten liczy się  
od dnia wywieszenia informacji w Starostwie Powiatowym w Otwocku. Wobec tego termin ten 
upływa dnia  31 maja 2024 r.

Wnioski należy przesłać pocztą na adres Starostwa Powiatowego w Otwocku, ul. Górna 13,  
05-400 Otwocku lub złożyć osobiście w kancelarii ogólnej Starostwa przy ul. Górnej 13 lub przy ul. 
Komunardów 10. 

 Jeżeli wskazane i dołączone dowody będą wystarczające, wówczas Starosta Otwocki wyda decyzję 
o ustaleniu wykazu uprawnionych do udziału we wspólnocie gruntowej oraz wykazu obszarów 
gospodarstw rolnych przez nich posiadanych i wielkości przysługujących im udziałów we wspólnocie.

Zgodnie z art. 49 k.p.a. w związku z  art. 8c ust. 3 ustawy, niniejszą informację  przekazuje się  
sołtysowi wsi Sobienki w celu poinformowania mieszkańców wsi o jej treści poprzez ogłoszenie  
w sposób zwyczajowo przyjęty w tej miejscowości oraz wywiesza się  na tablicach ogłoszeń Starostwa 
Powiatowego w Otwocku i Urzędu Gminy w  Osiecku  na okres 14 dni, a także zamieszcza się ją  
na stronach internetowych Urzędu Gminy w Osiecku i Starostwa Powiatowego w Otwocku oraz  
w prasie lokalnej.

Otwock, dnia 8 marca 2023 r.STAROSTA OTWOCKI 
ul. Górna 13, 05-400 Otwock
GN.6821.3.12.2016.AN 

\\\ CELESTYNÓW 

W gminie nie ma żłobka  
i rodzice od dawna muszą 
dowozić dzieci do innych 
placówek, często prywatnych 
lub zostawiać dziecko pod 
opieką u dziadków czy cioci. 
To może niedługo się zmienić.     

W powiecie otwockim jest niewie-
le publicznych żłobków, dlatego 

rodzice co roku mają spory problem, 
by znaleźć miejsce dla swoich pociech. 
Często kończy się to zapisaniem dzie-
cka do prywatnej placówki, a nierzadko 
opieką u dziadków lub cioci. Na terenie 
gminy są przedszkola i szkoła podsta-
wowa, ale nie ma żłobka. Wielu rodzi-
ców od dawna zabiega o to, by taka 
placówka powstała w Celestynowie. 
Dlatego władze gminy postanowiły 
przeprowadzić ankietę, w której znaj-
dują się konkretne pytania dotyczące 
opieki nad dziećmi do lat 3 – „Przegląd” 
informował o tym w lutym. – Odpo-
wiedzi z ankiety są dla nas bardzo 
pomocne i przybliżyły nam faktyczne 
potrzeby rodziców – podkreśla urząd 
w Celestynowie. 

Zapytaliśmy celestynowski urząd 
o wyniki ankiety i dalsze plany zwią-

zane ze żłobkiem. – W gminie nie ma 
żłobka ani nawet prywatnej placówki 
dla malutkich dzieci. Obecnie dzieci 
w wieku 1-2 jest w gminie około 210. 
Chcielibyśmy dać rodzicom alternaty-
wę opieki nad dziećmi do 3-lat, chodzi 
przede wszystkim o pracujących rodzi-
ców. Dlatego obecnie analizujemy m.in. 
koszty związane z utworzeniem żłobka 
i ilością miejsc dla dzieci – podkreśla 
urząd gminy. 

\\\   Jakie są wyniki  
gminnej ankiety?

W ankiecie uczestniczyło 274 
mieszkańców zainteresowanych, aby 
w gminie powstał żłobek. Najwięcej 
głosów oddały kobiety – 221 (53 męż-
czyzn również wypowiedziało się w 
ankiecie). Najwięcej osób było w wieku 
31-60 lat (168 osób), ale ponad 100 
mieszkańców uczestniczących w ba-
daniu było w przedziale wiekowym 
20-30 lat. Większość mieszkańców 
uczestnicząca w ankiecie miała wyższe 
wykształcenie. Najwięcej osób pocho-
dziło z Celestynowa lub miejscowości: 
Glina, Dąbrówka, Regut, Pogorzel, Za-
bieżki, Ostrów (najmniej z Dąbrówki 
i Starej Wsi). – Okazało się, że najwię-
cej osób wypełniających ankietę (81) 
ma dziecko w wieku od 1 do 2 lat, ale 

także w wieku od 20 tygodnia życia do 
jednego roku (65 mieszkańców) – wy-
licza urząd gminy. I dodaje, że równie 
duża grupa osób (około 30 proc. re-
spondentów) obecnie nie ma dziecka, 
ale w przyszłości jest zainteresowana 
opieką w żłobku. To wskazuje na to, że 
placówka dla maluszków jest bardzo 
potrzebna. Tym bardziej że ponad 60 
proc. mieszkańców uczestniczących 
w ankiecie to osoby pracujące. Około 
30 proc. jest obecnie na urlopie macie-
rzyńskim lub wychowawczym. 

98 proc. respondentów stwierdzi-
ło, że jest zainteresowana korzysta-
niem z opieki w żłobku. 94 proc. osób 
stwierdziło, że jest zainteresowana 
opieką w gminnym żłobku, a nie pry-
watnej placówce. Niemal połowa re-
spondentów (128) chciałaby zostawiać 
dziecko pod opieką w żłobku na czas 

od 7 do 8 godzin, a nawet dłużej (takiej 
odpowiedzi udzieliło 75 osób). 

\\\   Ile rodzice mogliby  
płacić za pobyt dziecka? 

Niemal połowa respondentów 
odpowiedziała, że do 500 zł, ale oko-
ło 40 proc. uznało, że nawet do 700 zł. 
W ankiecie mieszkańcy mogli również 
wypowiedzieć się na ten temat. – W 
gminie brakuje żłobka. Rodzicom jest 
ciężko zapewnić opiekę, kiedy muszą 
wrócić do pracy, a nie mają dziadków, 
którzy mogliby zaopiekować się dzie-
ckiem – napisał jeden z responden-
tów. Ktoś inny podkreśla: – Prywatne 

przedszkole z grupą żłobkową, do 
którego uczęszczają moje dzieci, jest 
czynne w godz. 6.30-18.00 i koszt za 
jedno dziecko bez dodatkowych opłat 
to 850 zł – czytamy w ankiecie. Inna 
mieszkanka gminy podkreśla: – Wie-
le matek chciałoby wrócić do pracy 
przed ukończeniem przez dziecko 3 
lat, jednak w sytuacji takiej jak moja, 
na opłaty za prywatny żłobek i przed-
szkole przeznaczam całą pensję. To jest 
bardzo demotywujące i niezachęcające 
do powrotu do pracy – napisała uczest-
niczka ankiety.  

Agnieszka Jaskulska

Czy będzie nowy żłobek?

Niemal wszyscy respondenci chcą, aby powstał gminny żłobek

„Odpowiedzi z ankiety są 
dla nas bardzo pomocne  

i przybliżyły nam 
faktyczne potrzeby 

rodziców”

dokończenie 
ze str. 1
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Chodziło o zobowiązanie Amest Ot-
wock do tego, że składowisko będzie  
funkcjonowało zgodnie z obowią-
zującym pozwoleniem na budowę, 
czyli powinno mieć wysokość 10-
15 metrów (do wysokości koron  
drzew). Drugim warunkiem prezy-
denta miasta było uzyskanie przez 
spółkę ostatecznej decyzji pozwolenia 
wodno-prawnego na trwałe obniżenie 
zwierciadła wód pod kwaterami skła-
dowiska. Spółka nie zgodziła się na te  
warunki. 

\\\   Otwock liczy  
na ponad 4,5 mln zł 

– Wygraliśmy bardzo ważną roz-
prawę ze spółką Amest Otwock – ko-
mentuje prezydent Otwocka. 

I dodaje, że ten wyrok jest kolej-
nym argumentem dla miasta, aby 
żądać wypłaty przez spółkę Amest 
Otwock około 4 mln zł dywidendy za 
2020 rok oraz ponad 600 tys. zł za 
2021 rok. – Brak wypłaty należnych 
miastu środków finansowych, spółka 
dotychczas argumentowała brakiem 
udzielenia zgody przez prezydenta 
Otwocka na wycinkę drzew na tere-
nie składowiska – podkreśla Jarosław 
Margielski. I dodaje, że w związku z 
wyrokiem sądu apelacyjnego, więk-
szościowy udziałowiec nie ma argu-

mentów do dalszego niewypłacenia  
dywidendy.

\\\   Kolejna batalia sądowa  
w Sądzie Najwyższym?

Włoski udziałowiec podkreśla, że 
sąd I instancji podzielił stanowisko 
Amest Otwock i zobowiązał Otwock 
do wyrażenia zgody na wycinkę drzew 
pod budowę nowych kwater. Nato-
miast sąd apelacyjny oddalił powódz-
two Amest Otwock, nie ze względów 
merytorycznych, ale ze względów 
formalnych, czyli błędów techniczno-
-prawnych. – Tej informacji miasto jed-
nak nie podało do publicznej wiado-
mości. Pominięto też fakt, że w ustnym 
uzasadnieniu sąd apelacyjny wskazał, 
że nie uwzględnił w apelacji żadnych 
zarzutów merytorycznych Otwocka 
skierowanych wobec spółki – wyjaś-
nia Mateusz Patoła. I tłumaczy, że to 
nie koniec batalii sądowej, bo sprawa 
prawdopodobnie trafi do oceny Sądu 
Najwyższego. 

\\\   Nielojalny wspólnik?
– Istotne jest też to, że w kwestii 

merytorycznej zarzuty miasta wobec 
spółki zostały uznane za bezpodstaw-
ne zarówno przez sąd okręgowy, jak i 
apelacyjny – podkreśla biuro prasowe. 
– Sąd skrytykował zachowanie władz 

miasta, wskazując, iż niewyrażenie 
zgody na wycinkę drzew, można roz-
patrywać w kontekście nielojalnego 
zachowania wspólnika. A to może 
doprowadzić do odpowiedzialności 
odszkodowawczej – wyjaśnia włoski 
udziałowiec. 

\\\   Amest Otwock może  
żądać ponad 150 mln zł 
odszkodowania 

Spółka od kilku lat zwraca uwagę 
miastu na to, że w przypadku dalsze-
go, bezprawnego blokowania przez 
Otwock,  działalności Amest Otwock, 
większościowy udziałowiec może wy-
stąpić o odszkodowanie. – Ze wstęp-
nych kalkulacji straty oszacowano na 
kwotę nie mniejszą niż 150 mln zł, co 
może znacząco obciążyć miejski bu-
dżet – twierdzi Amest Otwock. – Ocze-
kujemy od prezydenta niezwłocznej 
zmiany postępowania, poszanowania 
zobowiązań umowy przyjętymi przez 
miasto oraz zaprzestania kampanii 
dezinformacji wymierzonej w Amest 
Otwock – zaznacza Amest Otwock. I za-
strzega, że będzie bronił swoich praw, a 
także może dochodzić odszkodowania 
od miasta oraz od osób odpowiedzial-
nych za powstałą sytuację. 

Agnieszka Jaskulska

AKTUALNOŚCI

Co nas wyróżnia
Zapewniamy mieszkańcom profesjonalną, troskliwą opiekę ze-

społu pielęgniarsko-opiekuńczego przez całą dobę, a także opiekę 
lekarską, psychologiczną i logopedyczną. Codziennie prowadzimy 
ciekawą i różnorodną terapię zajęciową. Otoczenie naszego Domu 
stanowi ogród ze stołami i ławami, w którym organizujemy zajęcia 
i odpoczywamy.

Przyjazne miejsce do życia
Dokładamy wszelkich starań, by zapewnić mieszkańcom 

poczucie komfortu, w oparciu o wzajemny szacunek i zaufanie. 

Personel, wyspecjalizowany i z dużym doświadczeniem w pracy 
z osobami starszymi, dba by podopieczni czuli się u nas dobrze  
i bezpiecznie.

Każdego dnia pracujemy nad utrzymaniem sprawności inte- 
lektualnej mieszkańców oraz powstrzymaniem zanikania naby- 
tych umiejętności. Do każdego podchodzimy indywidualnie  
– już na początku pobytu nasi terapeuci dobierają odpowiednie 
aktywności i zajęcia usprawniające, by podopieczni jak najdłużej 
cieszyli się samodzielnością. Organizujemy uroczyste spotkania  
z okazji urodzin i świąt, a także koncerty, przedstawienia oraz wy-
stępy artystyczne.

Dom opieki MARIANNA 
Przyjazne miejsce  
do życia dla seniorów

Rezydencja MARIANNA: Trasa Lubelska 13, Majdan                                                               RezydencjaMariannaGrupaORPEA

ZADZWOŃ i UMÓW SIĘ NA SPOTKANIE by obejrzeć nasz Dom: 22 150 14 64 

Przedstawiamy wyjątkowe miejsce – Dom opieki, który zapewnia pomoc osobom starszym  
przewlekle chorym, które wymagają całodobowej profesjonalnej opieki oraz seniorom w lepszej 
kondycji psychofizycznej potrzebującym wsparcia w codziennym funkcjonowaniu. 

Proces o drzewa 
\\\ CELESTYNÓW 

To jedna z najważniejszych 
tras wylotowych 
przecinających gminę. 
Na ostrym zakręcie ulicy 
Mazowieckiej w Dąbrówce 
często dochodziło do kolizji. 
Droga powiatowa została 
zmodernizowana.   

U lica Mazowiecka w Dąbrówce jest 
popularną trasą, która łączy Ot-

wock, Celestynów i Kołbiel. Można nią 
dojechać m.in. do drogi krajowej nr 50 i 
trasy ekspresowej S17. To główna ulica, 

która od lat czekała na modernizację. 
Drogowcy zakończyli już remont dłu-
giego odcinka ul. Mazowieckiej m.in. 
odcinek od ul. Dąbrowieckiej na wy-
sokości ul. Poprzecznej do ronda na 
skrzyżowaniu z ul. Prostą. – W ramach 
inwestycji przebudowano około 1,4 km 
drogi, m.in. wymieniono nawierzchnię 

jezdni i wykonano wyspy, zjazdy na po-
sesje, a także wymieniono stare chod-
niki na nowe oraz dobudowano nowe 
odcinki chodników – wylicza Krzysztof 
Szczegielniak, starosta powiatu otwo-
ckiego. I dodaje, że w ramach inwestycji 
zrobiono również odwodnienie drogi, 
kanał technologiczny i doświetlono 
przejścia dla pieszych. – Teraz ta ru-
chliwa trasa jest bezpieczniejsza niż 
wcześniej – mówi starosta. Remont ul. 
Mazowieckiej kosztował ponad 5 mln 
zł (zadanie zostało zrealizowane z pie-
niędzy pochodzących niemal w całości 
z Rządowego Funduszu Inwestycji Lo-
kalnych). – Z nowej drogi najbardziej 

cieszą się mieszkańcy Dąbrówki i Starej 
Wsi, którzy dojeżdżają do pracy, szkoły 
czy zawożą dziecko do przedszkola – 
tłumaczy starosta Szczegielniak. 

W gminie Celestynów budowana 
jest także sieć sanitarna i sieć gazowa.. 

Agnieszka Jaskulska

Na Mazowieckiej 
jest bezpieczniej 

Ul. Mazowiecka jest jedną z najbardziej ruchliwych tras w powiecie otwockim
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\\\ PIERWSZY KWIATOMAT W OKOLICY             
Nie musisz już panikować, jeśli w ostatniej 
chwili przypomniałeś sobie o rocznicy, uro-
dzinach czy wybierasz się na nieplanowaną 
randkę. Teraz piękne, świeże bukiety kwia-
tów można kupić 24 h na dobę. 
Różnego rodzaju automaty zyskują coraz więk-
szą popularność w naszym kraju. Przywykliśmy 
już do bankomatów, wpłatomatów czy paczko-
matów, a nawet jajomatów. Kilka dni temu w 
Józefowie stanął pierwszy kwiatomat, gdzie zawsze można kupić świeże kwiaty 
o dowolnej porze dnia i nocy, niezależnie od godzin pracy kwiaciarni. – Wiele 
osób pracuje do późna i nie zawsze są w stanie dojechać do naszej Badylarni 
do godz. 20, żeby kupić kwiaty. Niektórzy chcieliby odebrać kwiaty o świcie, bo 
akurat jadą do pracy albo na ślub –  podkreśla Adriana Lech, właścicielka kwia-
ciarni o wdzięcznej nazwie Badylarnia. I dodaje, że takim osobom przyda się 
nowy kwiatomat, który już stoi przy ul. Piłsudskiego 64 niedaleko PKP Michalin 
(kolejny jest w Aninie). 
– Urządzenie jest tak zaprojektowane, aby zapewniało optymalną temperaturę, 
czyli 4 stopnie przez cały rok. Dzięki temu kwiaty są zawsze piękne i świeże – 
podkreśla pani Adriana. I dodaje, że w kwiatomacie jest 6 boksów z bukietami 
w różnych cenach (80-250 zł). – Najczęściej klienci wybierają różę, która jest 
królową kwiatów, ale w naszych bukietach są też sezonowe rośliny. Teraz na 
topie są m.in. tulipan, hiacynt, żonkil, jaskra czy ciemiernik – podkreśla właści-
cielka kwiaciarni. I wyjaśnia, że w kwiatomacie można wybrać gotowy bukiet, 
ale można także wcześniej go zamówić w Badylarni i odebrać go w kwiatomacie 
o dowolnej porze dnia i nocy (kwiaciarnia podaje specjalny kod, który trzeba 
wpisać w panelu). Urządzenie jest objęte monitoringiem. 

\\\ JÓZEFÓW 

dokończenie ze str. 1
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Zbliżająca się wojna i zamieszki an-
tyżydowskie w Polsce wytworzyły 

klimat strachu i represji. W przedwo-
jennej prasie odszukałam wiadomości, 
które są przykładem koszmarnej at-
mosfery politycznej w Otwocku przed 
wybuchem wojny dotyczące szpitala 
Zofiówka.

\\\   Otwock w obliczu  
II wojny

„Pręgierz” czasopismo antyżydow-
skie donosi 9 marca 1939 r.: „W okoli-
cach podwarszawskich zaobserwowa-
no wzmożoną działalność komunistów. 
Działali oni głównie na linii Falenica 
– Miedzeszyn – Otwock. Podejrzenia 
padły na pracowników, zatrudnionych 
w zakładzie dla umysłowo chorych 
Zofiówka w Otwocku. Czynione przez 
dłuższy czas obserwacje nie dały re-
zultatów. Dopiero przeprowadzone 
przed kilku dniami rewizje, o czym 
donosiliśmy, rzuciły pewne światło na 
pracowników Zofiówki. Aresztowano 
kilku pracowników pod zarzutem dzia-
łalności antypaństwowej i szerzenia 
haseł komunistycznych. Zatrzymano 
10 osób przebywających w tym zakła-
dzie. Są to: Estera Sztirim, Helena Gut-
man, Wanda Orbach, Helena Wilner, 
Henryk Sztarkman, Chaim Lejb Świder 
– wszyscy zamieszkali w Otwocku. Poza 
tym aresztowano innych pracowników: 
Fajgę Zagoryna  zamieszkałą na stale w 
Wilnie przy ul. Wielka Pohulanka 22, 
Maszę Kolchorę, zam. w Warszawie 
Nowolipki 26, Aleksandra Szydłow-
skiego zam. w Warszawie Płocka 67. 
Wszystkich przewieziono do więzienia 
w Warszawie. Dalsze śledztwo w toku”. 

Atmosfera antyżydowska w Polsce w 
1939 tuż przed wybuchem wojny była 
faktem. Gdy Niemcy, już na początku 
wojny, zaczęli stosować represje wobec 
Żydów, Polacy, którzy przed wojną two-
rzyli tę atmosferę antysemityzmu w 
Polsce, pomagali Żydom ratując im ży-
cie. Mimo, że za pomoc okupant ogłosił 
karę śmierci. Przykładem jest los matki 
poety Juliana Tuwima.

\\\   Rodzina Tuwimów  
i tragiczne losy Adeli Tuwim

Miastem rodzinnym Tuwimów by-
ła Łódź. Izydor Tuwim skończył studia 
w Paryżu i pracował w banku, Adela 
Tuwim z domu Krukowska była córką 
właściciela drukarni. Dzieciństwo Ire-
ny i Juliana Tuwimów nie należało do 
spokojnych. Adela po urodzeniu Juliana 

często wpadała w depresję, wróżyła sy-
nowi zły los, ze względu na to, że chło-
piec urodził się z rozległym znamie-
niem na policzku. Trudne dzieciństwo 
było przyczyną lęków wrażliwego dzie-
cka i spowodowało, że zaczął cierpieć 
na agorafobię i częste incydenty depre-

syjne. Adela Tuwim była neurotyczką i 
histeryczką, gdy nastąpiła antysemicka 
nagonka na Tuwima, stan jej się pogor-
szył. Po śmierci męża Izydora w 1935 
r. usiłowała popełnić samobójstwo, co 
spowodowało, że umieszczono ją na ja-
kiś czas w otwockim szpitalu dla umy-

słowo i nerwowo chorych Zofiówka. W 
tym czasie Julian popadł w depresję, nie 
widywał się z matką, bo ponoć szpital 
zabraniał odwiedzin. Po wybuchu woj-
ny Tuwim wraz z żoną przedostał się 
przez Rumunię, Jugosławię i Włochy 
do Francji i stąd do Rio de Janeiro, aby 
w końcu dotrzeć do Nowego Jorku.  To 
tam powstają „Kwiaty Polskie”.

 O wojennych losach Adeli Tuwim 
czytam w prasie sprzeczne informacje 
i półprawdy. Na przykład  w dzienni-
ku „Robotnik” z marca 1945 r., jeszcze 
przed ukończeniem działań wojennych, 
pojawił się tekst o następującej treści: 
Tytuł: Los matki Tuwima. „Jak się do-
wiaduje Żydowska Agencja Prasowa, 

matka Juliana Tuwima przebywała w 
pierwszych latach okupacji w getcie ot-
wockim, gdzie żyła w okropnej nędzy, 
wyprzedając wszystkie rzeczy z domu, 
a nawet cenne dzieła syna ze specjalną 
dedykacją „Mojej Matce – Julek”. Dnia 
19 sierpnia 1942 r. podczas likwidacji 
getta w Otwocku matka Tuwima, stara, 
wynędzniała i chuda staruszka została 
załadowana do wagonu wraz z innymi 
Żydami i wysłana do Treblinki”.

W 1946 roku Tuwim wraca do 
Polski. Zapewne jego pierwsze kroki 
prowadzą do Otwocka w poszukiwaniu 
świadków śmierci Adeli. I tu posłużę 
się informacją z dalej wydawanego po 
wojnie dziennika „Robotnik” numer z 
maja 1947 r.: „W dniu 4 maja br. w Łodzi 
na cmentarzu żydowskim odbył się po-
grzeb Adeli Tuwim, matki znakomitego 
poety, zamordowanej przez Niemców 
w Otwocku 19 sierpnia 1942 roku. 

Zwłoki zostały obecnie ekshumowane 
i przewiezione do Łodzi. W pogrzebie 
wziął udział syn Julian Tuwim oraz licz-
ne grono przyjaciół ze sfer kulturalnych 
i artystycznych”.

Adela 19 sierpnia w czasie likwida-
cji getta w Otwocku przebywała poza 

nim w prywatnym mieszkaniu przy 
ul. Reymonta 1. Tam została zastrze-
lona przez niemieckiego mordercę, a 
jej zwłoki wyrzucono przez balkon na 
podwórko. Na tym podwórku zosta-
ła pochowana. Myślę, że ta wersja jej 
śmierci jest prawdziwa. Adelę ukrywa-
no też wcześniej pod innym adresem.

\\\   Likwidacja  
otwockiego getta

Już w 1935 r. naziści w Niemczech 
podjęli decyzję o unicestwianiu osób 

chorych genetycznie i psychicznie, 
prezentowane były filmy pokazujące 
chorych w przerażającym świetle, pro-
pagując hasło „życie niewarte życia”, a 
motywem przewodnim były ogromne 
koszty utrzymania chorych, tym naziści 
usiłowali wytłumaczyć swoje później-

sze zbrodnie. Planowano, że najpierw 
kilka tysięcy chorych umrze z głodu, 
braku lekarstw, wody i zimna.  Zofiów-
ka i jej setki pacjentów znalazła się w 
1940 r. na terenie getta „Kuracyjnego” 
i była pod zarządem nazistowskiego le-
karza Josta Walbuma, był on członkiem 
NSDAP i lekarza Hermanna Goringa, 

uzależnionego od morfiny. Jednego z 
największy zbrodniarzy niemieckich. 
To wróżyło dla pacjentów szpitali psy-
chiatryczny zagładę. Od 19 sierpnia 
1942 r. w szpitalu Zofiówka zamordo-
wano około 110 – 140 osób. Chorych 
rozstrzeliwano na miejscu, pozosta-
łych wywożono do Treblinki.  W cza-
sie likwidacji szpitala część personelu 
uciekła karetką sanitarną do Warszawy. 
Zdołał uciec dr Stefan Miller z żoną, ale 
później oboje popełnili samobójstwo. 
Samobójstwo popełnił dr Maślanko, 
dr Lewinówna, a także szef  Zofiówki 
dr Włodzimierz Kaufman, dr Dorota 
Lewi i kilkoro innych lekarzy. W opu-
stoszałej Zofiówce utworzono ośrodek 
Lebensborn.        

Małgorzata Szturomska

Zofiówka w latach 1939-1942

Fragment szpitala Zofiówka w Otwocku
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Jest na łódzkim cmentarzu,
Na cmentarzu żydowskim,
Grób polski mojej matki,
Mojej matki żydowskiej.

Grób mojej Matki Polki,
Mojej Matki Żydówki,
Znad Wisły ją przywiozłem
Nad brzeg fabrycznej Łódki....

Julian Tuwim

Adela Tuwim
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Informacja z dziennika Robotnik z 1945 r. Informacja z dziennika Robotnik z 1947 r.
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Atmosfera antyżydowska 
w Polsce w 1939  

tuż przed wybuchem 
wojny była faktem

Adela Tuwim była 
neurotyczką i histeryczką, 
gdy nastąpiła antysemicka 
nagonka na Tuwima, stan 

jej się pogorszył
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\\\ OTWOCK 

Na otwockich ulicach będzie 
widniej, ekologiczniej, 
bezpieczniej i… taniej. Miasto 
wymienia kilka tysięcy starych 
lamp na oświetlenie ledowe.   

W ramach programu „Sowa” na 
terenie całego miasta zostanie 

wymienionych ponad 5,5 tys. starych, 
sodowych lamp na energooszczędne 
oświetlenie ledowe. Zakres prac obej-
muje także modernizację 47 układów 
sterowania, instalację systemu gru-
powego sterowania i monitorowania 
opraw. 

– Wszystkie oprawy będą wyposa-
żone w zasilacze z pełnym, cyfrowym 
sterowaniem czasu i mocy świecenia 

wraz z przekazem informacji odnoś-
nie awarii poszczególnych lamp. Dzięki 
temu będzie można przygasić lampy 
w godzinach mniejszego ruchu oraz 
bezpośrednio reagować na awarie, 
których nie będą musieli już zgłaszać 
mieszkańcy. Wszystko będzie widocz-
ne z poziomu panelu lub w smartfo-
nie dyspozytora – wyjaśnia otwocki  
ratusz. 

\\\   Wymieniono kolejne  
lampy na kilku ulicach

I dodaje, że realizacja inwestycji 
jest możliwa dzięki otrzymanej przez 
miasto pożyczki z Narodowego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w wysokości ponad 8,5 mln zł. 
Dzięki zmniejszeniu mocy oświetlenia 
ulicznego będą generowane ogromne 
oszczędności finansowe, które pozwolą 
miastu na autonomiczną spłatę zaciąg-
niętej pożyczki. 

Wykonawcą wszystkich prac mon-
tażowych będzie miejska spółka Otwo-
cki Zakład Energetyki Cieplnej. Obecnie 
program Sowa wchodzi w zaawanso-
wany etap realizacji. W ostatnich ty-
godniach wymieniono oświetlenie w 
ulicach: Biruty, Prądzyńskiego, Zgody, 
Cieszyńskiej, Szwoleżerów, Alei Róż, Sy-
rokomli, Kubusia Puchatka, Literackiej, 
Szlacheckiej, Bagnistej, Kalinowskiego, 
Tatrzańskiej. Gòreckiej, Stawowej, Koś-

ciuszki, Żeromskiego oraz częściowo w 
ul. Norwida i Kościelnej. 

\\\   Na ulicach będzie jaśniej  
i ekonomiczniej

– Dzięki wymianie opraw obniżą 
się rachunki miasta za oświetlenie ulic, 
a ponadto po zakończeniu wdrożenia 
nie będzie potrzeby informowania 
przez mieszkańców o awariach oświet-
lenia. Awarie będą automatycznie wi-
doczne w systemie operatora, którym 
jest OZEC – zapewnia otwocki magi-
strat. I dodaje, że lampy będą załączane 
centralnie czujnikiem zmierzchu, dzię-
ki temu w bezchmurne dni nie będą 
załączane, gdy jest jeszcze widno, a w 
pochmurne zbyt późno. – Klasy oświet-
lenia, jakie dobraliśmy, mają zapewnić, 
że w mieście nie będzie ciemno, jak 

jest po kilku latach w wielu gminach, 
które wymieniły oświetlenie na ledo-
we, nie określając dokładnie specyfiki 
i charakterystyki tych urządzeń. Po-
stawiliśmy nie tylko na redukcję mocy, 
ale przede wszystkim na skuteczność 
świetlną opraw, która jest zdecydowa-
nie korzystniejszym czynnikiem oceny 

dla miasta oraz na zminimalizowaną 
kosztowo komunikację między lam-
pami – zapewnia Jarosław Margielski, 
prezydent Otwocka. Dzięki doborowi 
barwy i natężenia światła na ulicach 
będzie jaśniej i bezpieczniej. Lampy 
będą sterowalne od 0-100% mocy 
świecenia, dzięki temu w późnych go-
dzinach nocnych będzie można obniżyć 
natężenie na nieuczęszczanych dro-
gach, generując tym samym wymierne 
oszczędności. Otwock realizuje jeden 
z największych tego typu projektów 
w Polsce. 

Agnieszka Jaskulska

Ledowa „Sowa” 
w mieście

Wymieniają kilka tysięcy starych lamp ulicznych na nowoczesne, ledowe

\\\ POWIAT 

Przewoźnicy ostrzegają,  
że szykują się kolejne poważne 
utrudnienia na kolei po stronie 
Wawra i Otwocka. Za kilka 
dni wchodzi w życie korekta 
rozkładu jazdy, która będzie 
obowiązywała do czerwca.   

PKP Polskie Linie Kolejowe realizują 
wiele inwestycji m.in. na Dworcu 

Zachodnim czy w Wawrze, które mają 
wpływ na to, czy pasażerowie dojadą 
do stolicy na czas. W niedzielę, 12 mar-
ca wchodzi w życie korekta rozkładu. 
Pierwsze utrudnienia pojawią się tuż 
po Wielkanocy. – Ten rozkład jazdy 
będzie obowiązywać do 10 czerw-
ca – informują Koleje Mazowieckie. 

– Najważniejsze zmiany wystąpią od 
11 do 21 kwietnia. Związane one będą 
z ograniczeniem ruchu pociągów na 
linii średnicowej. W tych dniach przez 
linię średnicową będą realizowane po 
3 pociągi w kierunku wschodnim i 3 
w kierunku zachodnim w ciągu godzi-
ny – wyjaśnia przewoźnik. I dodaje: – 
W związku z tym część pociągów KM 
będzie kończyła bieg z pominięciem 
linii średnicowej. Pociągi z kierunku za-
chodniego zakończą swój bieg na stacji 
Warszawa Główna lub Warszawa Za-
chodnia, a z kierunku wschodniego, na 
stacji Warszawa Wschodnia, Warszawa 
Centralna lub Warszawa Stadion – wy-
jaśniają Koleje Mazowieckie. W związ-
ku z pracami przy Dworcu Zachodnim 
na kolei występuje wiele ograniczeń w 

przepustowości kursowania pociągów 
oraz konieczność zachowania nocnych 
przerw technologicznych. 

\\\   Utrudnienia  
przed wakacjami

– W dniach 2-7 czerwca, z uwagi 
na prace przygotowawcze do włą-
czenia nowej linii kolejowej, w stacji 
Warszawa Wawer nastąpi ograniczenie 
w ruchu pociągów – informują Kole-
je Mazowieckie. – Pociągi będą miały 
wydłużony czas przejazdu, a część z 
nich zostanie odwołana. W dniach 8-11 
czerwca rozpoczną się zasadnicze pra-
ce związane z włączeniem nowej linii 
kolejowej w stacji Warszawa Wawer. 
Ruch pociągów na odcinku Warszawa 
Wawer – Warszawa Falenica zostanie 
wstrzymany (pociągi SKM Warszawa 
dojadą z Otwocka do stacji Warszawa 
Radość). Na odcinku Warszawa Wawer 
– Warszawa Falenica będzie kursować 
Zastępcza Komunikacja Autobusowa – 
wyjaśnia przewoźnik kolejowy. 

\\\   Modernizacja w Wawrze  
i 4 tory do Otwocka

Obecnie przebudowywany jest od-
cinek Warszawa Wschodnia Osobowa 
– Warszawa Wawer. Roboty przy PKP 
Wawer weszły w zaawansowaną fazę. 

– Prace odbywają się przy utrzymaniu 
dwutorowego ruchu kolejowego, co 
zapewnia bajpas torowy na wysokości 
Warszawa Wawer – informuje Karol 
Jakubowski z zespołu prasowego PKP 
Polskie Linie Kolejowe S.A. I dodaje, że 
budowane są nowe przejścia pod to-
rami między Gocławkiem a Wawrem, 
a także dwa dodatkowe tory dla po-
ciągów dalekobieżnych. Układane są 
szyny, podkłady i rozwieszana jest 
sieć trakcyjna. Na stacji kolejowej w 
Wawrze budowane jest przejście pod-
ziemne. – Na wiosnę zaplanowano 
przebudowę peronu. Wiata peronowa 
zostanie odrestaurowana – zapewnia 
Jakubowski. 

Zakończenie modernizacji „wawer-
skiego odcinka” planowane jest jeszcze 
w tym roku. Dzięki temu wykonawca 
przygotuje „wyjście” nowego układu 
torów od PKP Wawer do Otwocka, 
które będzie realizowane w kolejnym 
etapie. Kiedy? Nie ma jeszcze konkret-
nego terminu, ale roboty na odcinku 
Warszawa Wawer – Otwock są zapla-
nowane w latach 2024-2026. Przejazdy 
kolejowo-drogowe w Radości, Falenicy, 
Michalinie i Józefowie zostaną zlikwi-
dowane. 

Tekst i zdjęcia 
Agnieszka Jaskulska

Utrudnienia i mniej pociągów
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Najwięcej utrudnień na kolei będzie tuż po Wielkanocy i przed wakacjami

W dniach 2-7 czerwca  
w stacji Warszawa Wawer 

nastąpi ograniczenie  
w ruchu pociągów

Dzięki zmniejszeniu  
mocy oświetlenia 

ulicznego będą 
generowane ogromne 

oszczędności finansowe
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\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

 DAM PRACĘ 

Zatrudnię Tapicera z doświadczeniem, 
dobre warunki pracy, miła atmosfera, 
bardzo dobre wynagrodzenie, miejsce 

pracy Piaseczno tel 508 945 961 

Carrefour Express ekspedientka,  
Wólka Kozodawska, tel. 508 288 773

Carrefour Express ekspedientka,  
Gabryelin, tel. 508 288 773  

USŁUGI  
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie dla starych do-
mów. Legalizacje samowoli budowlanych 
sprzed lat, tel. 695 451 655

Izolacje i docieplenia fundamentów. 
Solidna, rodzinna firma z dużym  

doświadczeniem. Tel- 572 252 125 

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Studnie wiercone, odwierty do pomp 
ciepła, profesjonalnie. Tel-504 320 592 

Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja sprzętu. 
Zadzwoń 501 700 315 

Docieplenia budynków, malowanie  
elewacji, 25 lat na rynku tel. 501 624 562

Kominiarz tel. 500 214 632 

Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, siatka 
+ montaż producent tel. 503 572 046 
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
Docieplanie poddaszy pianą, wylewki  
tel. 607 378 288
Wywóz gałęzi, oczyszczanie działek 
519874891
Hydraulika, gaz Tel. 602 651 211 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203
Ocieplenia Budynków 795 96 96 96 
Hydraulik tel. 733 159 220 
Elektryk tel. 666 890 886 
Rolety 514165445 
TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 
Wywozimy graty z chaty tel. 505 591 721        
Przeprowadzki tel. 505 591 721                       
Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  
MINI MAGAZYNY SAMOOBSŁUGOWE 
24/7 CENTRUM PIASECZNA  
TEL.502 965 591 
Dachy, rynny, obróbki, papa termozgrze-
walna, kominy, tel. 452 212 304
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

KUPIĘ

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418

Kupię kasety magnetofonowe i czarne 
płyty muzyczne. Tel-501 781 933  

SPRZEDAM  
Skuter Tel. 605 348 365 

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

AUTO SKUP-KASACJA  
zaświadczenie legalnie 515 514 100 

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

Skup aut 2010-2021r. 505 530 300

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ NIERUCHO-
MOŚĆ Z PROBLEMEM PRAWNYM, ZADŁU-
ŻONĄ, UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH. 
TEL: 786-805-828

Kupię las, Prażmów, tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Dom parterowy 172m2, 4 pokoje, 
wszystkie media, Kałęczyn.  
Tel-609 502 603 

Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361

Działki budowlane 800 m2 k. Prażmowa, 
tel. 602 770 361

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

400/os/2:ka,650/os/1:ka+Liczn 
502222555

MELD/OŚW-okzj/PESL 573679623 

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 

SEZAM, sklep zielarsko-medyczny  
i zdrowa żywność, ul. Czajewicza 1,  

róg Nadarzyńskiej, PIASECZNO,  
tel. 506 76 74 74 

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221 
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\\\ JÓZEFÓW 

To jedna z najważniejszych 
miejskich inwestycji.  
Trwa budowa nowoczesnej 
sali sportowej przy Szkole 
Podstawowej nr 2.     

D wójka przy ul. Granicznej w Jó-
zefowie czekała na tę inwestycję 

wiele lat i nareszcie się doczekała. Bu-
dowa rozpoczęła się na początku paź-
dziernika ub.r. Wykonawca najpierw 
zburzył część szkoły m.in. starą salę 
gimnastyczną z szatniami dla uczniów. 
Teraz roboty weszły w zaawansowaną 
fazę inwestycji. 

Nowoczesny obiekt sportowy przy 
szkole będzie miał ponad 600 m kw. 

powierzchni. – Nowa sala będzie cztery 
razy większa niż ta poprzednia. Dzię-
ki temu uczniowie z trzech klas będą 
mogli mieć w tym samym czasie zaję-
cia WF. Sala będzie miała trzy sektory 
– wyjaśnia Krystyna Olesińska, rzecz-
niczka prasowa józefowskiego urzędu 
miasta. 

Co znajdzie się w nowoczesnym 
obiekcie? – Będzie tam wyposażenie 

z przestrzenią do gry w koszykówkę, 
siatkówkę, piłkę ręczną i halową, a 
nawet w badmintona – wylicza rzecz-
niczka prasowa. I dodaje, że w obiekcie 
sportowym znajdą się także trybuny te-
leskopowe oraz zaplecze szatniowo-sa-
nitarne. Na tym nie koniec. – W ramach 
budowy powstanie także sala taneczna, 
cztery sale dla przedszkolaków, w tym 
trzy dydaktyczne oraz jedna sensorycz-
na. W nowej części sportowej będzie 
także winda – podkreśla Krystyna Ole-
sińska. I dodaje, że budynek szkoły po 
rozbudowie będzie w pełni przysto-
sowany do potrzeb osób  z niepełno-
sprawnościami. 

Do czasu zakończenia budowy, 
uczniowie z „Dwójki” chodzą na lekcje 
WF do hali sportowej, która znajduje 

się obok szkoły. – Inwestycja to koszt 
19 mln zł, z czego około 7 mln zł po-
chodzi z dofinansowania z Rządowego 
Funduszu Polski Ład. Budowa nowej 
sali sportowej zakończy się za dwa la-
ta, czyli w pierwszym kwartale 2025 
roku – podkreśla Krystyna Olesińska z 
urzędu miasta. 

Agnieszka Jaskulska

Budują halę 
sportową 
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Uczniowie i rodzice z niecierpliwością czekają na nowoczesną salę sportową

\\\ OTWOCK 

Emocji nie brakowało! 
Zimowy Poland Bike  
Marathon zgromadził blisko 
250 kolarzy.   

W niedzielę 5 marca w Otwocku 
odbyły się pierwsze w tym 

roku zawody dla amatorów na rowe-
rach górskich – Zimowy Poland Bike 
Marathon. Wydarzenie, które co roku 
przyciąga wielu miłośników kolarstwa, 
kolejny raz zawitało do tego miejsca. 
Całość jest organizowana przy współ-
pracy z Urzędem Miasta Otwocka, 
Starostwem Powiatowym w Otwoc- 
ku, Urzędem Marszałkowskim Woje-
wództwa Mazowieckiego i Medyczną 
Szkołą Policealną „Medyk” przy ulicy 
Andriollego 90, gdzie też znajdowało 
się biuro zawodów oraz start i meta  
wyścigów.

– „Miasto z dobrym klimatem”, czyli 
Otwock to jest marka Poland Bike – za-
powiadał przed zawodami Grzegorz 
Wajs, organizator imprez Poland Bike. 
– W naszym głównym cyklu LOTTO 
Poland Bike Marathon odwiedzaliśmy 
Otwock już dziesięć razy, ale zimą bę-
dziemy tu dopiero drugi raz. Jesteśmy 
dumni, że wspólnie z Miastem Otwock 
tworzymy imprezę, która przycią-
ga do udziału mnóstwo miłośników  
kolarstwa.

W tej odsłonie kolarze wrócili na 
kultową otwocką trasę Poland Bike, 
którą cenią sobie amatorzy MTB. Cytu-
jąc organizatorów: „Szlaki i dukty leśne 
w Mazowieckim Parku Krajobrazowym 
mają swój wyjątkowy urok. To teren 
jak na Mazowsze dość pofałdowany, 
pełen pięknych i zarazem technicznych 
odcinków”. Rywalizacja toczyła się na 
trzech dystansach: MAX (37 kilome-
trów), MINI (18,5 kilometra) oraz FAN 
(8 kilometrów). Ten ostatni dedykowa-
ny był uczniom szkół podstawowych. 
W zawodach prowadzono klasyfika-

cję indywidualną, a także drużynową  
i rodzinną.

\\\   Walka o każdą  
setną sekundy

Zapisy trwały od godziny 8.30, a 
około 2 godziny później w sektorach 
pojawili się młodzi uczestnicy imprezy 
z roczników: 2009-2010, 2011-2012, 
2013-2014 i 2015-2016. Najlepszy 
rezultat uzyskał Dawid Kaszewski z 
Warszawskiego Klubu Kolarskiego – 
00:17:57. Tuż za nim był Ksawery Wo-
lański z tej samej drużyny (00:21:09), a 
następny na metę dojechał Igor Kotlen-
ga z Jabłonnej (00:21:26). Dwaj pierwsi 
zawodnicy są z rocznika 2009, z kolei 
trzeci z nich urodził się w 2013 roku. 
Z dziewcząt najwyżej uplasowała się 
Karolina Piętka. Zawodniczka z roczni-
ka 2011, która występuje w barwach 
Warszawskiego Klubu Kolarskiego, 
zanotowała czas 00:21:36.

Na dystansie MINI zwyciężył Ka-
mil Maciejewski z Daleszyc (00:39:32). 
Drugie miejsce należało do Adama Gar-
dulskiego z ekipy Rafbike Cycling Team 
(00:40:29), a trzeci był Anthony McFar-
lane z FTI Racing Team (00:40:31). Li-
czyła się każda setna sekundy. Iden-
tyczny czas co brązowy medalista 
zanotował Przemysław Bronikowski, 

reprezentant Peugeot Niedziółka Bike 
Team. Wśród pań najlepiej spisała się 
Oliwia McFarlane z FTI Racing Team 
(00:45:20).

Najdłuższy z dystansów najszyb-
ciej pokonał Michał Glanz. Zawodnik 
JBG 2 Team dotarł na metę z czasem 
01:10:46. Następni byli: Patryk Białek 
z KK Catena Wyszków (01:20:09) i 
Tomasz Cybula z drużyny Predatory 
(01:20:10). Tutaj również o wyniku za-
decydowały milimetry. W rywalizacji 
kobiet triumfowała Krystyna Żyżyńska-
-Galeńska, zawodniczka Damovo Bike 
Team, która uzyskała wynik 01:32:26.

W całym wydarzeniu na trasie 
uczestniczyło łącznie 238 osób, w tym 
najwięcej na dystansie MINI – 139 osób. 

Następny Zimowy Poland Bike Ma-
rathon już niedługo! 12 marca w Mar-
kach 2. etap wyścigu. Tym akcentem 
zawodnicy pożegnają kolarską zimę.

Rafał Lipski

Zimowe zawody za nami
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Zimowy Poland Bike Marathon w Otwocku 

„Miasto z dobrym 
klimatem”, czyli Otwock  

to jest marka Poland Bike”


